
Α Π Ο Σ Π Α Σ Μ Α 
Από το υπ’ αριθ. 3/ 99 πρακτικό συνεδρίασης 

του Δημοτικού Συμβουλίου του Δήμου Βέροιας 
 

Αρ. απόφ. 109 /99                                               
Π ε ρ ί λ η ψ η 

Προτάσεις έργων του Δ.Σ για ένταξή του στο 
Νομαρχιακό Πρόγραμμα εκτελεστέων έργων. 

 
       Σήμερα 8 Φεβρουαρίου του έτους 1999 ημέρα της εβδομάδας Δευτέρα και 
ώρα 15:00 συνήλθε σε τακτική συνεδρίαση το Δημοτικό Συμβούλιο στην αίθουσα 
συνεδριάσεων του Δημοτικού κτιρίου της οδού Μητροπόλεως 55,  ύστερα από την με   
ημερομηνία 4-2-1999 γραπτή πρόσκληση του κ. Προέδρου που δόθηκε σ’ όλους τους 
συμβούλους, τους δημαρχιακούς  παρέδρους και στον Δήμαρχο σύμφωνα με τα 
άρθρα 94, 108 και 119 του ΔΚΚ. 
 Αφού διαπιστώθηκε  ότι παραβρίσκεται  ο Δήμαρχος και ότι υπάρχει νόμιμη 
απαρτία αφού επί συνόλου 33  μελών βρέθηκαν παρόντα  33 μέλη. 

          Παρόντες                                       Aπόντες                    Παρόντες  Δημαρχιακοί  
                                                                                                   Πάρεδροι 

1. Μ. Ποτουρίδης   Χ. Μουτσιόπουλος 
2. Ι. Κουρουζίδης    
3. Δ. Ταχματζίδης    
4. Μ. Γαβρίδης    
5. Κ. Πουλασουχίδης    
6. K. Aσλάνογλου    
7. Α. Δελαβερίδης    
8. Δ.  Πέτκος    
9. Κ. Κόλβατζης    

10. Ε.  Λελεκάκης   Απόντες Δημαρχιακοί 
11. Κ. Γκαβαϊσές   Πάρεδροι 
12. Κ.  Βαφείδης    
13. Γ. Ουρσουζίδης    
14. Ν. Χαμαλής ΣΗΜΕΙΩΣΗ: Κατά τη  συζήτηση  της  υπ’ αριθ. 100/99 
15. Σ. Γεωργιάδης απόφασης προσήλθε ο κ. Ε. Σοφιανίδης. 
16. Ι.  Τριανταφυλλίδης Κατά  τη  συζήτηση της  υπ’  αριθ.  107/99  απόφασης 
17. Π. Πιτούλιας προσήλθε ο κ. Γ. Μανακούλης. 
18. Α. Κεσίδης Κατά  τη  συζήτηση  της  υπ’  αριθ.  109/99  απόφασης 
19. Α. Σουμελίδης αποχώρησαν οι κ.κ. Ν. Χαμαλής, Σ. Παναγιωτίδης  και 
20. Α. Ταραλάς Θ. Σιδηρόπουλος. 
21. Χ.  Σκουμπόπουλος Κατά  τη  συζήτηση  της  υπ’  αριθ.  110/99  απόφασης 
22. Χ. Γεωργιάδης αποχώρησαν οι κ.κ. Ι. Κουρουζίδης. 
23. Β. Γιαννουλάκης Κ.  Κόλβατζης,  Γ.  Ουρσουζίδης,  Λ.  Τσαβδαρίδης, 
24. Σ.  Παναγιωτίδης Ε. Σοφιανίδης και Π. Αγαθαγγελίδης. 
25. Λ. Τσαβδαρίδης Κατά  τη  συζήτηση της  υπ’ αριθ.  114/99  απόφασης  
26. Θ.  Σιδηρόπουλος αποχώρησαν οι κ.κ. Α. Δελαβερίδης ,Σ. Γεωργιάδης και  
27. Ε. Σοφιανίδης Μανακούλης. 
28. Ε. Λευκοπούλου  
29. Ι. Ακριβόπουλος  
30. Μ. Τσαμήτρου-Καραχατζή  
31. Ε. Κουκουρδής  
32. Γ. Μανακούλης  
33. Π. Αγαθαγγελίδης  

 



Στη συνέχεια ο πρόεδρος εισηγούμενος το 16ο θέμα της ημερήσιας διάταξης 
έδωσε το λόγο στον αντιδήμαρχο κ. Δημήτριο Ταχματζίδη ο οποίος είπε στο 
συμβούλιο ότι:  

Ταχματζίδης, αντιδήμαρχος : Η πρόταση που έχετε πάρει στα χέρια σας είναι 
προϊόν συζητήσεων με τα Τ.Σ. Στις 27-2-99 στο Ν.Σ. θα συζητηθεί το Νομ. 
Πρόγραμμα και τις προτάσεις για το Γ΄ΚΠΣ. Περιληπτικά να πω ότι υπάρχουν 4 έργα 
που αφορούν χρηματοδότηση από το Β΄ ΚΠΣ. Αυτό έγινε διότι σε σύσκεψη στην 
περιφέρεια ο Γ.Γ.Π.Κ.Μ είπε ότι υπάρχουν έργα που έχουν ενταχθεί στο Β΄ΚΠΣ και 
δεν είναι έτοιμα και θα υπάρξουν γύρω στο Μάρτη πολλά κονδύλια  που δεν θα 
έχουν  απορροφηθεί. Ετσι μπαίνουμε στη διαδικασία να μπορέσουμε να τ΄ 
απορροφήσουμε στα συγκεκριμένα έργα που προτείνουμε . 

Και ο πρόεδρος κάλεσε το συμβούλιο ν΄ αποφασίσει σχετικά. 
Πρόεδρος : Ερωτήσεις. 
Σκουμπόπουλος : Υπήρξε συνεργασία με τα Τ.Σ.;  Υπάρχουν γραπτές 

προτάσεις τους; Που έγιναν οι συνεδριάσεις;  Τα υπόλοιπα του Β΄ΚΠΣ είναι χρήματα 
άλλων έργων; Από το το νομό μας; Ποια έργα του  Δήμου μας δεν προωθήθηκαν και 
γιατί; 

Γκαβαϊσές : 1) Τα έργα που αφορούν τη ΣΑΝΑ με 236 εκ. έχουν πιθανότητες 
χρηματοδότησης; Η ΣΑΝΑ του νομού έχει τη δυνατότητα αυτή; Εγιναν οι σχετικές 
συνεννοήσεις με το γρ. προγραμματισμού της Νομαρχίας;  2) Κατά πόσον αυτός ο 
κατάλογος των έργων ήταν επιλεγμένος από άλλα έργα; Υπήρχαν κι΄ άλλα που θα 
μπορούσαν να επιλεγούν  και δεν επιλέγησαν; Με τι κριτήρια έγινε αυτή η επιλογή;  

Κουκουρδής : Ρωτήθηκε το Τ.Σ. Ασωμάτων; Πως έγινε η κατανομή αυτών 
των κονδυλίων;  

Τσαμήτρου : Πότε έγιναν οι μελέτες που υπάρχουν;  Η υπηρεσία δ/νσης 
έργων ποια είναι; Πόση είναι η χρηματοδότηση για το νόμο και πόση για το Δήμο; 

Ποιες μελέτες δεν έχουν συνταχθεί; Ποια υπηρεσία συντάσσει τα τεύχη 
δημοπράτησης για τη γέφυρα; Δεν βλέπω κάποια έργα για το Ξηρολίβαδο και την 
΄Αμμο. 

Σιδηρόπουλος : Να ευχηθώ στους αντιδημάρχους και να ρωτήσω αν ο κ. 
Ταχματζίδης εξακολουθεί να κατέχει τη θέση του προϊσταμένου της ΔΕΥΑΒ. 

Πρόεδρος : Δεν έχει σχέση με το θέμα. 
Σιδηρόπουλος : Εχει διότι ποια καθήκοντα κατέχει ένας υπάλληλος όταν είναι 

και αντιδήμαρχος; Πρέπει όλοι μας να το μάθουμε. 
Πρόεδρος : Δεν είναι διευκρινιστική ερώτηση. Μπορείτε να το κάνετε σ΄ άλλη 

στιγμή της διαδικασίας. Αν έχετε κάτι άλλο να σας ακούσουμε. 
Σιδηρόπουλος : Όχι. 
Αγαθαγγελίδης : Ποιος ιεράρχησε τα έργα αυτά;  Εχετε συνείδηση του τι θα 

πεί έχει συνταχθεί πλήρης μελέτη; Το ίδιο  και η φράση συντάσσονται τεύχη 
δημοπράτησης για τη γέφυρα. Κι αν πράγματι γίνονται. 

Ουρσουζίδης : Δεν ξέρω τίνος είναι η ευθύνη που έρχεται ο κατάλογος των 
έργων τώρα μπροστά μου. 

Πρόεδρος : Είναι δική σας. 
Ουρσουζίδης : Εχουν προταθεί τα έργα των δημ. διαμερισμάτων από τα Τ.Σ.;  
Δήμαρχος : Δεν γνωρίζω πως λέγεται η δ/νση της Ν.Α. για τα έργα. 
Καραχατζή : Δ/νση τεχνικών υπηρεσιών. 
Δήμαρχος : Δεχτείτε αυτό, σ΄ ότι αφορά  την άρδευση των Γεωργιανών η 

οποία έχει ένα ποσό 1.5 εκ με βάσει το εγκεκριμένο πρόγραμμα περιλαμβάνεται κι 
ένα κομμάτι από το μη απορροφηθέν και ήδη προγραμματισθέν για εκταμίευση 
ποσόν. 



Σ΄ ότι αφορά το πολιτιστικό κέντρο Ράχης, οι μελέτες έγιναν από την δημ. 
επιχείρηση ΗΦΑΙΣΤΟΣ. Είναι  ένα έργο που πρέπει να ολοκληρωθεί και νομίζουμε 
ότι πρέπει  να έχει αυτή τη χρηματοδότηση. 

Για το Κομνήνιο υπάρχει πλήρης τοπογρ. μελέτη με τα άρθρα, είναι έτοιμη 
για δημοπράτηση. 

Σ΄ ότι  αφορά το πολιτιστικό κέντρο Τριποτάμου επίσης υπάρχει πλήρης 
μελέτη αρχιτεκτονική, στατική και Η/Μ, υπάρχουν τα τεύχη δημοπράτησης και 
μπορεί, μολονότι στην πρόταση που κάνουμε στο Ν.Σ. δεν προαπαιτούνται αυτά 
αλλά θέλουμε να καταδείξουμε ότι σε μία σειρά έργα υπάρχει και οριμότητα και 
ετοιμότητα από πλευράς Δήμου. 

Το ίδιο συμβαίνει και στην περιοχή Μ. Σάντας. Το ίδιο και για την περιοχή 
Κουμαριάς. 

Δεν υπάρχει μελέτη σ΄ ότι αφορά τα Ασώματα. Για το Κ. Βέρμιο υπάρχει 
μελέτη από την Δ.Τ.Υ.Ν.Α.Η, υπήρχε ήδη η χρηματοδότηση ενός τμήματος του 
έργου στο 1998 που απορροφήθηκε και κατά την εκτίμηση χρειάζονται κι αυτά τα 
χρήματα για να ολοκληρωθεί. Από κει και πέρα δεν υπάρχει μελέτη για την πλατεία 
στο Κ. Βέρμιο , άρα το ποσό αυτό είναι κατ΄ εκτίμηση που μπορεί να είναι αρκετά ή 
κατά τι μικρότερο ή μεγαλύτερο. 

Εξαρτάται από το τι θα προβλέψει η σχετική μελέτη. 
Σ΄ότι αφορά το συνολικό ύψος ή αν πήραμε τη ΣΑΝΑ όπως αντιληφθήκατε 

ήδη έχουν προβλεφθεί κάποια ποσά στον προϋπ/σμό. 
Βέβαια μία πρόταση προς το Ν.Σ. ενέχει 2 σημεία. 1) Δεν υπάρχει κανένα 

έργο που να προτείνει στη ΣΑΝΑ που να έχει σχέση με το αστικό συγκρότημα της 
Βέροιας. Αυτό είναι μία πολιτική έκφραση εφόσον την αποφασίσει το Δ.Σ. ότι αυτή η 
κατεύθυνση πρέπει  να δοθεί δηλ. να δοθεί μία έμφαση κυρίως στις πρώην κοινότητες 
που συνενώνονται. 2) Οι μελέτες μπορεί ν΄ αργήσουν κι ορισμένα ίσως να μην 
αφορούν μόνο το 1999 αλλά να είναι και το 2000 συνεχιζόμενα. Ούτως ή άλλως 
ανάλογα με το ποια θα είναι τα περιθώρια της ΣΑΝΑ θα δούμε τι θα εντάξει το Ν.Σ, 
έχουμε και τον κ. Σκουμπόπουλο που είναι ειδικός  συνεργάτης του Νομάρχη και θα  
βοηθήσει φαντάζομαι προς αυτή την κατεύθυνση . 

Σκουμπόπουλος: Με όλες τις δυνάμεις μου. 
Δήμαρχος : Αυτό θα σας τιμήσει ιδιαίτερα. Από κει και πέρα υπάρχουν 2 

ζητήματα σε σχέση με τον κεντρικό δρόμο των Γεωργιανών και της Αγ. Βαρβάρας. 
Αυτό μπήκε δοθείσης ευκαιρίας και με βάση τις πληροφορίες που μας μετέφερε και ο 
κ. Νομάρχης αλλά και στη συνάντηση που είχε ο κ. Ταχματζίδης με τον Γ.Γ.Π & Μ. 
ότι υπάρχει ένα σημαντικό ποσό (25 δις) αναπορρόφητα από την Περιφέρεια. Ο 
Τελικός σχεδιασμός από την επιτροπή παρακολούθησης του ΠΕΠ αλλά και του 
Β΄ΚΠΣ επειδή ακριβώς θα γίνει μέχρι τα τέλη Μαρτίου 99 είναι ευκαιρία να υπάρχει 
μία συγκεκριμένη πρόταση. Η προϋπόθεση είναι όχι να είναι ολοκληρωμένη η μελέτη 
αλλά να διασφαλιστεί ότι θα υπάρχει ετοιμότητα δημοπράτησης μέχρι το Σεπτέμβρη 
του 1999.  Απ΄αυτά τα 25 δις τα 10 δις προέρχονται κυρίως  από τον αναπληθωριστή 
και η πρόθεση όπως εκφράστηκε τον Γ.Π.Π.Κ.Μ. είναι να τα κατευθύνει στον τομέα 
της παιδείας. Κανένας Δήμος στον νομό μας δεν έχει τις πιεστικότατες ανάγκες που 
έχει σήμερα ο Δήμος μας για τα σχολ. κτίρια. Στη συνάντηση προχθές, μάλιστα, ο 
Νομάρχης ήταν δεκτικότατος και χαρακτηριστικότατος. Είπε ότι αυτή τη στιγμή 
υπάρχουν Δήμοι οι οποίοι συνενώθηκαν από κάποιες  κοινότητες και έχουν 3 
Γυμνάσια και από αυτά τα Γυμνάσια ένα χρειάζεται σχολικό συγκρότημα. Νεόδμητα 
κύριοι σύμβουλοι. Τα υπόλοιπα προσπαθούν να τα αλλάξουν χρήσεις. Είναι λογικό 
όταν έχουμε ένα οικόπεδο (Τρανού) να δώσουμε μία προτεραιότητα προς την 
κατεύθυνση αυτή. Κι έδωσε ειδικές εντολές ο Νομάρχης  και στους κ.κ. Γκοντόπουλο 



και Παπαδόπουλο να δούμε εάν από τις υφιστάμενες μελέτες σχολ. συγκροτημάτων  
εάν μπορούμε να χρησιμοποιήσουμε κάποιες για το σκοπό αυτό. 

Σ΄ ότι αφορά τη δυτική παράκαμψη (Ακροπόλεως - Καλής Παναγιάς)  
υπάρχουν 2 σκέλη στο έργο. 1) Υπάρχει μία μελέτη οδοποιϊας που είχε συντάξει ο 
πρώην αντιδήμαρχος κ. Γκαβαϊσές και για την οποία δημόσια  πρέπει να τον 
ευχαριστήσουμε για την προσφορά αυτή στην πόλη και είναι σε θέση να την έχει 
ολοκληρωμένα στο διάστημα που θα την υποβάλλουμε. 

Οι γέφυρες επιτρέπονται από τη νομοθεσία να είναι μελέτη - κατασκευή και 
εδώ κοιτούμε το ποιος εντάσσει αυτά τα τεύχη δημοπράτησης, η τεχνική υπηρεσία 
του Δήμου με τη βοήθεια και με βάση τις εμπειρίες που υπάρχουν από τις σχετικές 
διακηρύξεις από τα σχετικά τεύχη  δημοπράτησης  με το σύστημα της μελέτης - 
κατασκευής που έχει κάνει η δ/νση τεχν. υπηρεσιών. Το δε επόμενο έργο αφορά τη 
γέφυρα που θέλουμε να ενώσει την πλ. Κτηνιατρείου με τον Προμηθέα και ομοίως 
για τη  γέφυρα μπορεί να είναι μελέτη - κατασκευή. Εάν η Τ.Υ.Δ.Β. με την  τιτάνια  
προσπάθεια που θα καταβάλλει μπορέσει να  έχει μία ωριμότητα και μπορέσουμε να 
πείσουμε τη Γ.Γ.Π.Κ.Μ. ότι μπορούν να ενταχθούν αυτά τα έργα και έχουν τα  
εχέγγυα με βάση την καλή μας διαγωγή, μέχρι τον Σεπτέμβρη να υπάρξει 
δημοπράτηση είναι η τελευταία ευκαιρία  να εντάξουμε  είτε όλα  είτε το μεγαλύτερο 
τμήμα τους μέσα στο Β΄ΚΠΣ. Αυτό σημαίνει ότι τα έργα αυτό πλέον θα έχουν 
ολοκληρωθεί μέχρι τον Δεκέμβρη του 2001. Νομίζω ότι αξίζει τον κόπο και να   
καταβάλλουμε κάθε προσπάθεια και όλοι οι σύμβουλοι που έχουν μία σχετική 
εμπειρία εάν έχουν τη διάθεση μιας συνεισφοράς,  κάνω έκκληση, στο να 
ολοκληρώσουν αυτά τα πράγματα για να τα καταθέσουμε εγκαίρως στην περιφέρεια 
θα ήταν ιδιαίτερα σημαντικό. 

Πρόεδρος : Ορίστε απαντήσεις. 
Ταχματζίδης : Δεν ξέρω αν μετά την παρέμβαση του Δημάρχου υπάρχουν 

κάποια ερωτήματα αναπάντητα. Αν μου επιτρέπετε να δώσω μία απάντηση στον κ. 
Σιδηρόπουλο για το ζήτημα που έθεσε. 

Πρόεδρος : Θα σας παρακαλούσα πολύ όχι. 
Ταχματζίδης : Το μόνο που έχω να πω σε σχέση με το αν έγινε η διαδικασία 

με τα Τ.Σ ο κ. Κουκουρδής νομίζω θυμάται ότι συζητήσαμε.  
Το ίδιο και ο κ. Μουτσιόπουλος. Είχαμε μία συζήτηση για όλη αυτή τη 

διαδικασία και το τι έργα θα προταθούν είτε στην περιφέρεια είτε στο τεχν. 
πρόγραμμα του Δήμου. 

Πρόεδρος : Τοποθετήσεις. 
Κεσίδης: Ο κ. Ταχματζίδης είπε ότι είχε συνεργασίες με τα Τ.Σ. 
Πράγματι υπήρξε επαφή, όσον αφορά το Δ.Δ. της Ράχης, δική μου με τον κ. 

Ταχματζίδη, αλλά αυτή η επαφή με τον πρόεδρο του Τ.Σ  δεν  σημαίνει και επαφή με 
το Τ.Σ Το Τ.Σ είναι συλλογικό όργανο ενώ ο πρόεδρός  του εκφράζει τις δικές  του 
απόψεις. Στη  συνάντησή μας όμως αυτή συζητήσαμε για το Τ.Π. 99 του Δήμου και 
για το κομμάτι που αφορά το Δ.Δ. Ράχης. 

Δεν συζητήσαμε καθόλου για το Ν.Π, ούτε για το 3ο ΚΠΣ. Αν συζητήσαμε 
και γι΄ αυτά νομίζω ότι οι προτάσεις θα ήταν δικαιότερες απ΄ αυτές που έχουμε 
σήμερα. Ο δρόμος της Ράχης, ο οποίος έχει επικίνδυνα σημεία, και καθημερινά 
χρησιμοποιείται από αθλ. συλλόγους είναι επικίνδυνος. Αν είχαμε  κάνει γραπτές 
προτάσεις ως Τ.Σ. θα βοηθούσαμε να είναι  καλύτερες οι προτάσεις  αυτές. 

Σκουμπόπουλος : Με έκπληξη  ακούω τον αντιδήμαρχο να λέει ότι είχε 
συνεργασία με τα Τ.Σ.  ενώ υπάρχουν πρόεδροι των Τ.Σ. που λένε το αντίθετο. Η 
ευθύνη της εισήγησης ανήκει στον αντιδήμαρχο όμως σκόπιμο ήταν να περάσει 
πρώτα από την επιτροπή τεχνικών. Δεν λέω ότι δεν είναι ολοκληρωμένη η εισήγηση 



ενδεχομένως  θα μπορούσε να ήταν καλύτερη. Ανέτοιμος ο Δήμος, πρόχειρος και με 
τη διαδικασία του επείγοντος προσπαθούμε  να μοιράσουμε χρήματα για να γράφουν 
αύριο οι εφημερίδες. Με τα χρήματα άλλων ανίκανων που δεν μπόρεσαν να τα 
απορροφήσουν και είμαστε εμείς οι ικανοί Είναι δυνατόν για τους κεντρικούς 
δρόμους των Γεωργιανών και Αγ. Βαρβάρας να μην υπάρχει μελέτη και να βάζουμε 
130 εκ.; Είναι δυνατόν να μιλούμε για έργο 350 εκ. πάλι στο Β΄ ΚΠΣ για σχολ. 
συγκρότημα όπου αναφέρεται ότι η μελέτη μπορεί να συνταχθεί με τη  βοήθεια της 
δ/νσης τεχν. έργων. Για δυτική παράκαμψη υπάρχει μελέτη οδοποιϊας συντάσσονται 
τα τεύχη δημοπράτησης 600 εκ. Συνολικά 1,5 δις όσα δεν πήρε ο Δήμος από το Β΄ 
ΚΠΣ θα τα πάρουμε τώρα με τη διαδικασία του επείγοντος και από τα υπόλοιπα 
έργα. Πιστεύω οι δημοσιογράφοι να δημοσιεύσουν αυτόν τον πίνακα αυτούσιο για να 
δουν οι συνδημότες μας με τι προχειρότητα  εργάζεται η διοίκηση του Δήμου. Τι θα 
γίνει αν δεν πάρουμε  236 εκ. αλλά 150 εκ. ; Ποια έργα θα κοπούν από το α΄ σκέλος ; 
τι θα γίνει αν το 1,5 δις γίνει 350 εκ.; ποια έργα θα κοπούν ; Θα   ξαναέρθει το θέμα 
στο Δ.Σ. για να αποφασίσουμε ή θεωρείται ότι αυτή είναι η ιεράρχηση; 
 Προτείνω την αναβολή του θέματος , να συζητήσουν ο αρμόδιος 
αντιδήμαρχος με τα Τ.Σ., να ζητήσει γραπτές εισηγήσεις. Δεν είναι τόσο επείγον το 
θέμα όσο το παρουσιάζετε. Στηρίξτε αυτούς τους ανθρώπους που έχουν εκτεθεί στα 
χωριά τους, έχουμε υποχρέωση να το κάνουμε. Το ότι δεν τους στηρίζετε φάνηκε από 
την μεταβίβαση αρμοδιοτήτων όπου τους δώσατε μόνο σύμφωνες γνώμες. 
Σεβαστείτε τα Τ.Σ. Δώστε τους τη δυνατότητα να πουν τη γνώμη τους. Εμείς να 
είμαστε αρωγοί σε κάθε προσπάθειά τους. 
 Κουκουρδής : Δεν έχω ενημερωθεί γι΄ αυτό το πρόγραμμα. Την Πέμπτη μας 
κάλεσαν αιφνιδίως στο Δήμο. Μιλήσαμε με τον κ. Ποτουρίδη για διάφορα 
προβλήματα του χωριού μας (καρναβάλι, ύδρευση κλπ) και σήμερα βλέπω ένα 
κονδύλι για μας. Δεν έχω  ιδέα γι΄ αυτό και σκέφτομαι αύριο αν δημοσιευτεί το 
πρόγραμμα αυτό πως θ΄ ανέβω στο χωριό. Οι πρόεδροι των Τ.Σ. ομόφωνα θα 
καταψηφίσουμε την πρόταση. Προγραμματίζαμε άλλα έργα και άλλα μας έβαλαν. 
Δεν αναφέραμε καν για Ν.Π. Διαψεύδω τον κ. Ταχματζίδη  ότι συζητήσαμε . Εάν 
θέλετε να υποβάλλω κάποιο πρόγραμμα το έχω έτοιμο. Εκπλήσσομαι που η Αγ. 
Βαρβάρα με τους Γεωργιανούς έχουν 130 εκ.  και τα Ασώματα μόνο 15 εκ., όταν τα 
Ασώματα δεν είχαν κοινότητα και έχουμε παραλάβει καμένη γη. Λυπάμαι πολύ. 
 Γκαβαϊσές : Δεν πήραμε απαντήσεις στα 2 ερωτήματά μου. Δηλ. αν η ΣΑΝΑ 
θα μας δώσει αυτά τα χρήματα και κατά πόσον αυτά τα έργα ήταν επιλογή μεταξύ 
περισσοτέρων. Στο 1ο ερώτημα είτε απαντηθεί είτε όχι είμαστε  υποχρεωμένοι και το 
προτείνω, για το ενδεχόμενο η ΣΑΝΑ να μην μας δώσει αυτά τα χρήματα να 
ιεραρχήσουμε σήμερα εμείς τα έργα. Αλλιώς άλλοι θ΄ αποφασίσουν για μας. Κάτι 
παρόμοιο πρέπει να γίνει και για τα έργα που θα προτείνουμε στην περιφέρεια. Αν 
δίδετο αυτή η απάντηση ίσως θα είχαμε περιθώριο να κάνουμε κι άλλες επιλογές. 
 Για τη διαδικασία . Κάποια πράγματα τρέχουν πολύ γρήγορα και δεν είναι 
σωστό να μπλέκουμε στις διαδικασίες. Δεν θα μας περιμένουν άλλοι. Σήμερα πρέπει 
να πάρουμε απόφαση, όπως ανέφερα, για να μας διασφαλίζει αυτά που πραγματικά 
εμείς θέλουμε. Προτείνω να μπουν τα έργα με βάση της προτεραιότητας που θα 
καθορίσουμε. 
 Τσαμήτρου - Καραχατζή : Θέλω να επανέλθω στο ερώτημα μου, για το 
Ξηρολίβαδο ποιος θα ενδιαφέρεται ; 
 Αγαθαγγελίδης : Σήμερα και για το ζήτημα των έργων πέφτουν οι μάσκες. Το 
ζήτημα αυτό συζητήθηκε τελευταία πριν τις εκλογές στις ομιλίες μας κλπ. Βέβαια οι 
μηχανισμοί ελέγχου των συνειδήσεων έδωσαν αυτό το αποτέλεσμα και πιστεύουμε 
ότι ήταν τέτοιο που μόνο με μηχανισμούς ελέγχου μπορούσε νάρθει. Βασικά 



επιχειρήματα στον προεκλογικό αγώνα μας ήταν και η προχειρότητα με την οποία 
γίνεται η διαχείριση του δημόσιου χρήματος και των δημοτικών πόρων σ΄ αυτό το 
Δήμο. Πολλές φορές  είχα ρωτήσει παλαιότερα για το ποια είναι η προετοιμασία για 
την αναπτυξιακή πορεία που πρέπει νάχει αυτός ο Δήμος που τόσες 10ετίες μένει 
πίσω  και έπαιρνα απαντήσεις ότι αγοράζουμε κομπιούτερ, θα εκδίδουμε 
πιστοποιητικά κ.α.  Σήμερα έχουμε ένα κείμενο με φιλόδοξο τίτλο «προτάσεις έργων 
για το Ν.Π. εκτελεστέων έργων». Θάμασταν άδικοι αν κάναμε κριτική στον κ. 
Ταχματζίδη ο οποίος είναι καινούριος αντιδήμαρχος και στην ουσία αναγκάζεται να 
εισηγηθεί αυτό το θέμα ενώ το εισηγήθηκε ο Δήμαρχος. Κατ΄ ουσίαν ότι έχω να πώ  
απευθύνεται κυρίως στους χειρισμούς του Δημάρχου που κατά πως φαίνεται σε 
τίποτα δεν έχει αλλάξει μυαλά. Τόσα χρόνια έχει χειριστεί το ζήτημα της ανάπτυξης 
της πόλης με την πολλή απλή ή απλοϊκή φιλοσοφία του να βρούμε τα χρήματα και να 
δούμε που θα τα αναλώσουμε. Κανένας σχεδιασμός, κανένα πρόγραμμα για την 
ανάπτυξη της πόλης και φοβούμαι ότι τα επόμενα χρόνια θάχουμε  ράβε-ξήλωνε. Σας 
θυμίζω την Μητροπόλεως, Τριπόταμο, Δημαρχείο να μην πούμε και δραστηριότητες 
άλλων συμμαχικών ή μη φορέων τύπου Μητροπόλεως κλπ. 
 Όταν ήρθε ο κ. Παπουτσής στην τοποθέτηση της φιλοσοφίας της κοινότητας, 
που έκανε ως επίτροπος ήταν : 1) Τα 2/3 της τοποθέτησης του αφορούσαν το 
σεβασμό προς το περιβάλλον και 2) ότι δεν μπορούν να γίνονται έργα χωρίς μελέτες, 
χωρίς ιεράρχηση, χωρίς περιβαλλοντικούς όρους. Ως φαίνεται αυτοί που ήταν εκεί 
δεν άκουσαν τίποτα γιατί κοιτούσαν τους φακούς. Άκουσαν όμως οι Ναουσαίοι που 
δεν τον είχαν στη γειτονιά τους. Κι ήταν υπόδειγμα μια σειρά έργων που ήταν σε 
εξέλιξη και παρεμβάσεων τύπου Τριποτάμου και φιλοξενήθηκαν οι παρεμβάσεις του 
Δημάρχου ως υποδείγματα μέχρι και σε διεθνή περιοδικά και εκθέσεις. 
 Τα Τ.Σ. είναι βέβαιο ότι απουσίασαν απ΄ αυτή τη διαδικασία που σαν αρχή 
της είχε ανάδειξη της συνεργασίας Ν.Α. & ΟΤΑ. Μπορεί να μην μας ρωτήσουν, μας 
ρώτησαν, ο Δήμος δεν ρωτεί παρακάτω και το κυριότερο δεν σκέφτηκε κανείς σ΄ 
αυτό το Δήμο; Το πρόγραμμα αυτό έχει μία σειρά από ψέματα. Τα πλήρης  μελέτη 
από δ/νση έργων που αναφέρονται για άρδευση Γεωργιανών και πολιτιστικού 
κέντρου Ράχης είναι ψέματα. Ο κ. Κεσίδης το γνωρίζει καλά διότι με ενέργειές του 
έγινε  η μελέτη και το έργο είναι σε εξέλιξη και απλώς μένει να ολοκληρωθεί.  Έχει 
μελέτη αλλά όχι από το Δήμο. Για το Κομνήνιο επίσης. Πολιτιστικό κέντρο 
Τριποτάμου ποια μελέτη ; Υπάρχει αρχ. Στατική, όχι Η/Μ δεν έχει εκδοθεί οικοδ. 
άδεια. Ξεκίνησε το έργο κυρίως με τις δραστηριότητες και το τρέξιμο της κοινότητας. 
Υπάρχουν πολλές κρασπεδώσεις αυτό σημαίνει ότι όποιοι είναι προχειρατζήδες και 
θέλουν να δαπανήσουν κάποια χρήματα όπου νάναι, το πρώτο  που κάνουν είναι να 
κάνουν έργα οδοποιίας διότι οι μελέτες τους είναι της πλάκας, υποθέσεις του ενός 
τετάρτου της ώρας. Γι΄ αυτό προτείνονται τέτοια έργα γιατί οποιαδήποτε παρέμβαση 
στα Τ.Σ. που συνενώθηκαν, δυστυχώς γι΄ αυτά , με το Δήμο θέλει σοβαρές μελέτες 
και όχι του ποδαριού. 
 Θα συμφωνήσω απ΄όλα αυτά μόνο για το σχολείο. Πραγματικές ανάγκες 
υπάρχουν πολλές σε όλα τα Τ.Σ. Θα προσέξατε και τη λεπτομέρεια ότι το Σέλι λόγω 
ιδιαιτέρων συνθηκών παίρνει 80 εκ. από τα 236 εκ. 
 Κανένα από τα έργα που προτείνονται δεν προέκυψε από ιεράρχηση των 
αναγκών, από σοβαρή δουλειά και από στρώσιμο με υπευθυνότητα γιατί δεν υπήρξε 
υπευθυνότητα. Όλα αυτά έχουν στηθεί τις τελευταίες μέρες μόνο και μόνο για να 
εισηγηθούμε κάτι στο Ν.Σ. Προτείνω αντί γι΄ αυτά να γίνει σοβαρή δουλειά και να 
προτείνουμε κύρια για το Δήμο α) για το Άλσος Παπάγου, μία σωτηρία του Άλσους 
και ανάδειξή του σε χώρο αναψυχής που δεν υπάρχει πουθενά στην πόλη, β) για τον 
Τριπόταμο απορρύπανση, καθαρισμό και προσπελασιμότητα  και γ) Υπόγειο 



πάρκινγκ στη θέση της Εληάς με εκσκαφές  στον ήδη υπάρχοντα χώρο, με είσοδο 
από κάτω και έξοδο πεζών μόνο από πάνω.  
 Για τα Τ.Σ. καμιά απόφαση αν δεν είναι παρμένη από τα ίδια. Έστω κι αν 
μεσολάβησε διαδικασία επαφών με τον αρμόδιο αντιδήμαρχο.  
 Θα καταψηφίσω όλα πλην του σχολείου. 
 Ποτουρίδης : Αν δεν είχα τόσα χρόνια στο Δ.Σ. θα δήλωνα έκπληξη για όσα 
ακούστηκαν. Αντί να ειπωθεί η υπηρεσία και ο εισηγητής που σε μικρό χρονικό 
διάστημα ύστερα από προφορικό αίτημα της Ν.Α. ακούμε τα χειρότερα. Αντί να 
συνταχθούμε από οποιοδήποτε πόστο και μετερίζι ανήκει ο καθένας να φέρουμε σε 
πέρας έστω αυτό το πρόγραμμα, βρίσκουμε τρόπο να το υπονομεύσουμε είτε μέσω 
της αναβολής είτε γιατί δεν υπάρχουν μελέτες. 
 Μακάρι να μας τα δώσουν και να τα κάνουμε αυτά τα έργα. Γιατί στο 
επόμενο πρόγραμμα θα έχουμε να  προτείνουμε άλλα. Καμιά φορά δεν θα 
τελειώσουν οι προτάσεις και τα προγράμματα. Να είμαστε όμως εδώ έτοιμοι με 
προτάσεις και όχι αφορισμούς. 
 Συζητήσαμε με όλους τους προέδρους των Τ.Σ.  Ενδεχομένως να μην υπήρχε 
ατζέντα, ανταλλάξαμε απόψεις για να γνωρίσουμε τα προβλήματα των χωριών. Δεν 
θα τα μάθουμε αυτά σε μία βδομάδα. Θα τα μάθουμε ανταλλάσσοντας απόψεις και με 
τους κατοίκους και θα πάμε κι επιτόπου για να τα αντιληφθούμε. Δεν λάβαμε 
συγκεκριμένες αποφάσεις αλλά ανταλλάξαμε απόψεις.  
 Πρέπει να ξεπεράσουμε οποιαδήποτε αναστολή που έχει ο καθένας και να 
ψηφίσουμε την πρόταση κι αν θέλετε να τη συμπληρώσουμε, να την προωθήσουμε 
και να παλέψουμε στο Ν.Σ. και στην περιφέρεια για να εγκριθεί και να την 
υλοποιήσουμε για ν΄ αποδεσμευτούμε  απ΄ αυτά τα έργα που μπορεί να μην είναι 
πρώτης προτεραιότητας όμως είναι ανάγκης. Να τελειώνουμε μ΄ αυτά για να μπούμε 
στα πιο σοβαρά.  
 Ουρσουζίδης : Παρότι με δική μου ευθύνη δεν έλαβα γνώση των 
προτεινομένων έργων, θα ήθελα σε άλλες περιπτώσεις να το παίρνω με την 
πρόσκληση. 
 Πρόεδρος : Αυτό θα γίνεται σε ειδικές περιπτώσεις. Ήταν μέσα στο φάκελο 
των θεμάτων. 
 Ουρσουζίδης : Καλώς. Με έκπληξη βλέπω ότι ορισμένοι πρόεδροι των Τ.Σ. 
δηλώνουν ότι δεν λάβαν μέρος στη σύνταξη αυτού του προγράμματος. Μετά από μία 
σύντομη ματιά διαπιστώνω ότι υπάρχουν ανάγκες όντως για τους Γεωργιανούς και 
για την Αγ. Βαρβάρα, δεδομένου ότι είναι μεγάλοι οδικοί άξονες, να γίνουν 
κρασπεδώσεις κλπ. Είναι λόγοι ουσίας και όχι μιας μελέτης που εύκολα μπορεί να 
συνταχθεί όπως αναφέρθηκαν άλλοι. Είναι σοβαρό το ζήτημα και πρέπει ν΄ 
αντιμετωπιστεί. Από συζητήσεις που είχα με ανθρώπους της περιοχής Καστανιάς 
αντιμετωπίζουν προβλήματα ύδρευσης τα οποία δεν βλέπω εδώ να συμμετέχουν. Εάν 
δεν είναι τόσο βιαστική η προώθηση αυτού του προγράμματος ας γίνει μία 
προσπάθεια εκ μέρους του αντιδημάρχου να έρθει σ΄ επαφή με τους ανθρώπους 
αυτούς προκειμένου να περιληφθούν κι άλλα έργα. 
 Ταχματζίδης : Μέσα στην φιλοσοφία μας και την πολιτική μου φιλοσοφία, 
ήταν αυτή που μ΄ έκανε να στηρίξω τον Καποδίστρια  σε σχέση με κάποιους άλλους 
οι οποίοι είχαν μία αντίθετη αντίληψη, είναι να στηρίξουμε τις τοπικές προσπάθειες. 
Έκπληκτος ακούω να λέει ο πρόεδρος του Τ.Σ. Ασωμάτων ότι δεν ήξερε τι 
συζητούσαμε. Κε Κουκουρδή δεν συζητήσαμε και είπαμε α) Ασφαλτόστρωση 
δρόμων στα Ασώματα, β) Εφαρμογή σχεδίου ρυμοτομικού,  γ) Ο δρόμος Ράχης-
Ασωμάτων, δ) Βελτίωση  βοσκοτόπων. Αυτά δεν τα είπαμε; 



 Το ζήτημα είναι αν και ποιος θα ιεραρχήσει αυτά τα έργα; Είπαμε ότι ο 
χρόνος τρέχει και πρέπει να προλάβουμε. Έτσι κι έγινε.  Εγκαλούμαστε  για κάποια 
πράγματα τα οποία γίνονται για σκοπιμότητες και λαϊκισμό τα οποία δεν πρέπει να 
γίνονται εδώ. 
 Για την ύδρευση της Καστανιάς. Αυτά κ. Ουρσουζίδη είναι στις προσπάθειες 
της ΔΕΥΑΒ  και γίνεται μία συνολική μελέτη όλου του ενιαίου Δήμου έτσι ώστε να 
μπει στο Γ΄ Κ.Π.Σ. για να καλυφθούν όλα αυτά τα ζητήματα. Είναι ο τομέας 
περιβάλλον που είναι στο επόμενο θέμα. Κάποιες μικροπαρεμβάσεις συζήτησα με 
τον πρόεδρο του Τ.Σ. πως θ΄ αντιμετωπιστούν. 
 Αρχή μας είναι η συνεργασία με τα Τ.Σ. Κι όταν μιλάμε και με τους 
προέδρους και με τα μέλη των Τ.Σ. νομίζω ότι καθένας είναι υπεύθυνος και συζητάει 
και μιλάει για τα προβλήματα που έχει το Τ.Σ. 
 Πρόεδρος : Δευτερολογίες ; 
 Σκουμπόπουλος : Οι υπηρεσίες του Δήμου δούλεψαν άριστα. Η διοίκηση 
είναι ανέτοιμη και φέρνει μία πρόχειρη πρόταση χωρίς την συνεργασία των Τ.Σ. Ο 
αντιδήμαρχος  αναφέρθηκε στον κ. Κουκουρδή, δεν αναφέρθηκε στον κ. Κεσίδη που 
είπε μίλησε μαζί του αλλά όχι με το Τ.Σ.  
 Κι εμείς έχουμε προτάσεις για 700 δις. Η ουσία είναι ότι δεν πήραμε 
απαντήσεις πόσα χρήματα έχουμε στη διάθεσή μας για να τα μοιράσουμε. Να 
ζητήσουμε τη γνώμη όλων των Τ.Σ. και δημοκρατικά να μοιράσουν τα χρήματα. Να 
ιεραρχήσουν την αναγκαιότητα του κάθε έργου. Από την πλευρά μου, ως ειδικός 
σύμβουλος του νομάρχη, με νύχια και με δόντια θα υποστηρίξω την πρόταση του 
Δήμου. Αν και όταν θα ΄ρθει στα χέρια μου θα ζητήσω απόφαση του Δ.Σ. που να 
κάνει ιεράρχηση. Να μην έχει ούτε ο ειδικός σύμβουλος την ευθύνη, ούτε ο 
Νομάρχης, ούτε το Ν.Σ. Να την έχει το Δ.Σ., το καθ΄ ύλην αρμόδιο όργανο. 
 Ν΄ αναβληθεί το θέμα και να δούμε πως θα γίνει καλύτερη κατανομή των 
κονδυλίων αυτών αφού πρώτα μας πείτε πόσα είναι. Αν δεν δοθεί αναβολή θα 
συνταχθούμε με την πρόταση του κ. Αγαθαγγελίδη. Κάποτε πρέπει να κάνουμε 
σοβαρή δουλειά στο Δ.Σ. 
 Κουκουρδής : Πρέπει ν΄αναβληθεί το θέμα διότι δεν έχουν, νομίζω υποβληθεί 
από τα Τ.Σ. γραπτές προτάσεις ούτε και προφορικές τουλάχιστον ως προς την 
ιεράρχηση. Ορισμένα προβλήματα μπορεί να έχουν ειπωθεί αλλά δεν έχει γίνει 
ιεράρχηση  των αναγκών. 

Δεν  διακατέχομαι από κανέναν λαϊκισμό, πρώτη φορά συμμετέχω σε τέτοιες  
διαδικασίες. Είμαι άπειρος. Ενδιαφέρομαι για τα προβλήματα του χωριού μου. Αν 
δεν αναβληθεί το θέμα δεν θέλουμε κανένα κονδύλι για τα Ασώματα. 

Αγαθαγγελίδης : Η πρότασή μου έχει δύο σκέλη 1) Αναβολή και υποχρεωτική 
συνεδρίαση των Τ.Σ. άμεσα, δηλ. αύριο εφόσον υπάρχει ζήτημα χρόνου και σύντομα 
να ξανάρθει στο Δ.Σ. για ν΄ αποφασίσουμε. Θα μπορούσε να υπάρξει συνεργασία του 
Δημάρχου, του αντιδημάρχου και όποιων μπορούν να βοηθήσουν σ΄ αυτό το ζήτημα 
για να ξανασκεφθούμε το ζήτημα της ιεράρχησης επιτέλους της κατανομής των 
κονδυλίων. Πρέπει να αναδεικνύουμε τη λύση ορισμένων ζωτικών προβλημάτων για 
την πόλη και όχι να ξοδεύουμε τα χρήματα που είναι διαθέσιμα. 2) Βάζω σε 
ψηφοφορία την πρόταση όπως την περιέγραψα. Όσον αφορά τα έργα για τις 
κοινότητες, δεσμευτικά ο πρόεδρος να συμπεριλάβει στην απόφασή μας αυτή τα έργα 
όπως θα τα προτείνουν τα Τ.Σ., αλλά για το Δήμο Βέροιας πρότεινα συγκεκριμένα το 
πάρκινγκ στην Εληά όπως το περιέγραψα, το σχολείο ναι, για το Άλσος για αναψυχή 
και τον Τριπόταμο. 



Ποτουρίδης : Όταν οι υπηρεσίες πάνε καλά και οι διοικήσεις της οι πολιτικές, 
πάει να πει ότι πάνε καλά. Ας μην επαινούνται μόνο οι υπηρεσίες γιατί αυτές 
διοικούνται πολιτικά από κάποιους. 

Τα προγράμματα συντάσσονται για να υλοποιούνται και όχι για να 
εντυπωσιάζουν στις εφημερίδες. Εάν κάποιος θέλει να προβάλλεται στις εφημερίδες, 
υπάρχει κι άλλος τρόπος. Καταγγέλλεις κι απαντάς στις καταγγελίες, σου βάζουν και 
την φωτογραφία τελευταία. Νομίζω ότι κάνουμε πολύ σοβαρή δουλειά στο Δ.Σ. Να 
μην κάνω επίκληση του ΔΚΚ, τον ξέρουν πολύ καλά κάποιοι που χρημάτισαν 25 
χρόνια δ/ντές , έχουμε το δικαίωμα από τον νόμο και χωρίς απόφαση του Τ.Σ. να 
προτείνουμε τέτοια έργα. 

Δήμαρχος : Όπως κατάλαβα από ορισμένες τοποθετήσεις φοβάμαι ότι υπάρχει  
μία μονομερής ενημέρωση γιατί το 16ο και 17ο θέμα αποτελούν παραμέτρους του 
ίδιου ζητήματος. Ακούστε γιατί δεν διακατέχεται από μία προχειρότητα αλλά από μία 
πάρα πολύ σαφή γνώση των πραγμάτων. Η συζήτηση που έγινε είτε με το σύνολο 
των Τ.Σ., είτε με τους προέδρους των Τ.Σ., είτε με όσα μέλη των Τ.Σ. προσήλθαν 
στην πρόσκληση είχε έναν χαρακτήρα. Πρώτα-πρώτα να εντοπίσει η πολιτική ηγεσία 
του Δήμου ποια είναι τα ζουμερά ζητήματα που απασχολούν κάθε πρώην κοινότητα. 
Από κει και πέρα υπάρχουν οι εξής δυνατότητες επίλυσης αυτών των προβλημάτων: 
α) Το Τ.Π του Δήμου, β) Το Ν.Π. στο εθνικό σκέλος που είναι η ΣΑΝΑ, γ) Το Ν.Π. 
στο σκέλος που είναι τα Π.Ε.Π., δ) Το περιφερειακό πρόγραμμα, ε) Το Γ΄ Κ.Π.Σ. και 
στ) Το ΕΠΤΑ που είναι το ειδικό πρόγραμμα Τ.Α. Ενδιαφέρει κανένα Δ.Δ. σε ποιο 
από τα προγράμματα θα ενταχθεί η χρηματοδότηση επίλυσης του συγκεκριμένου 
ζητήματος; Προφανώς όχι. Κι εμείς ως Δήμος βάζουμε τα ζητήματα κι αναζητούμε 
πόρους. Δεν κάνουμε επιλογή από πού εσύ υπουργείο ή περιφέρεια μπορείς να 
χρηματοδοτήσεις την α΄ ή β΄ δράση. Έτσι, θα πρέπει να δούμε τα ζητήματα, 
σφαιρικά. Το ποιος θα κάνει την επιλογή, αν θα ενταχθεί σε αυτό ή  στο άλλο απαιτεί 
πια και μία εξειδικευμένη γνώση που λέει ότι αυτό το έργο μπορεί να είναι επιλέξιμο 
από τη ΣΑΝΑ, δεν μπορεί όμως να είναι επιλέξιμο από το ΠΕΠ, ή δεν μπορεί να 
είναι αυτό το Β΄ ΚΠΣ, ή μπορεί να είναι απ΄το ΕΠΤΑ, ή μπορεί να το κάνει ο Δήμος 
μέσα από τη ΣΑΤΑ. Κατά συνέπεια αυτή η συζήτηση που ήταν πολύ ουσιαστική, που 
κάποια Τ.Σ. εγγράφως, άλλα προφορικά έκαναν μία πρώτη απαρίθμηση, ας μην 
ξεχνάμε ότι είμαστε στην αρχή της 4ετίας, αλλά  ζητήματα που μπήκαν είναι γνωστά 
σε κάθε τοπική κοινωνία. Από αυτά γίνεται ένας προγραμματισμός και επιμερίζονται 
ανάλογα σε ποιο φορέα χρηματοδότησης θα εισαχθούν. 

Να σας δώσω ένα 2ο πληροφοριακό στοιχείο. Αμέσως μετά τη συνάντησή μας 
με τα Τ.Σ. μας κάλεσε με τον κ. Ταχματζίδη, ο Νομάρχης σε σύσκεψη για να μας 
ανακοινώσει τα εξής  : 1) Ότι υπάρχουν υπόλοιπα της περιφέρειας από το Β΄ ΚΠΣ. Οι 
δυνατότητες ήταν δύο, ή ο Δήμαρχος θα πήγαινε στον Γ.Γ.Π.Κ.Μ. και κατά την 
κρίση του θα έκανε τις προτάσεις ή θα σεβόταν τη διαδικασία του Δ.Σ. και θα του 
έθετε υπόψη τη 2η λίστα των έργων που αφορούν το ΠΕΠ για να αποφασίσει το Δ.Σ. 
Συμφωνώ ότι σ΄ αυτή τη φάση και σ΄ αυτό το πράγμα πρέπει να υπάρχει μια 
ιεράρχηση, αλλά ανά μέτρο. Δεν μπορούμε να πούμε 1ο το σχολείο, 2ο αυτό κλπ, διότι 
το σχολείο απευθύνεται στο μέτρο της εκπαίδευσης κι αν συμφωνήσουμε να μπει εκεί 
θα το παλέψουμε να μπει. Το έργο της παράκαμψης ή της γέφυρας Προμηθέα ή των 
Γεωργιανών απευθύνεται στα έργα οδοποιίας και προφανώς στο βαθμό που θα 
υπάρχουν εκεί υπόλοιπα θα επιδιώξουμε την ένταξή τους. Αυτό αντί να βγει εδώ 
πολιτικά κάποιος και να το επαινέσει διότι αν ερχόταν ο Δήμαρχος κι έλεγε 
μπορέσαμε την τελευταία στιγμή να πάρουμε  500 εκ. από το ΠΕΠ και θα είμασταν 
όλοι ευχαριστημένοι και δεν το κάνουμε για να το γράψουν οι εφημερίδες το θέσαμε 
στην κρίση του κυρίαρχου οργάνου. 2) Για το Ν.Π. ο Νομάρχης  δεν ζήτησε καμία 



πρόταση από εμάς και μας είπε ότι έχει και πρόβλημα πως θα συντάξει και Ν.Π. Από 
την άλλη πλευρά όταν ο Δήμος ξέρει ότι στις 27-2-99 περίπου θα συνεδριάσει το Ν.Σ. 
για τη σύνταξη του Ν.Π. μπορείτε να μου πείτε τι θα έλεγαν οι δημότες; 

Επειδή δεν σας το ζήτησαν δεν θα διαμορφώσετε προτάσεις; 
Κι εδώ μπαίνουμε επί της ουσίας.  Ποια είναι τα κυρίαρχα προβλήματα; 

Συμφωνώ για το περιβάλλον αλλά τα ζωτικά, όταν δεν έχεις ύδρευση, όταν πίνεις 
ακάθαρτο νερό, όταν πατάς λάσπες για να πας στο σπίτι σου. Ποια είναι τα βασικά 
προβλήματα που είδαμε απ΄ όλα τα Τ.Σ. 1) το κυρίαρχο ζήτημα της αποχ/σης και 
αυτό είναι η πρότασή μας για μία ολοκληρωμένη δράση στο Γ΄ΚΠΣ. 2) Τα ζητήματα 
οδοποιίας. Μόνο από πρώην κοινότητες που έχουν λύσει αυτά τα 2 ζητήματα ή το 
ζήτημα ύδρευσης θα το αντιμετωπίσουμε από το Γ΄ΚΠΣ μπήκαν και ζητήματα άλλα, 
όπως πολιτιστικό κέντρο κα. Σαφώς κι αυτές θα έπρεπε να συμπεριληφθούν σε μία 
πρόταση. Οι υπόλοιπες προτάσεις όπως ο δρόμος Βέροιας – Ράχης είναι ανοιχτές. 
Έχουμε το ΕΠΤΑ, κάποια άλλα προγράμματα. Δεν μπορούμε να τα βάλουμε όλα. Για 
το συγκεκριμένο δρόμο πέρα από τη νέα χάραξη έχει και μία πολύ σημαντική 
διαδικασία απαλλοτριώσεων. Κοιτάξαμε να έχουμε έργα που να έχουν έναν 
σημαντικό βαθμό ωριμότητας  και κατά το δυνατόν γρηγορότερη απορροφητικότητα 
μέσα από τις προτάσεις που υπέβαλλε κάθε Τ.Σ. Μπορεί να κάνουμε και λάθος. 
Κάντε άλλη πρόταση αλλά η αξιολόγηση έγινε μέσα από τις συγκεκριμένες 
προτάσεις που υπέβαλε κάθε Τ.Σ. και με βάση αυτό το κριτήριο. 

Να πάμε στο Γ΄ ΚΠΣ για να σας δώσω κάποιες πληροφορίες. Ποια ήταν η 
πρόταση του Νομάρχη. Θέλω να μου κάνετε μία έκθεση ιδεών οι Δήμαρχοι για το 
πώς βλέπετε να κινείται  το Γ΄ ΚΠΣ με βάσει γενικούς άξονες, μη μου προτείνετε 
ειδικά έργα. Κι όταν ρωτήσαμε γιατί μας είπε ότι αφού πάρουμε αυτή την έκθεση θα 
καθίσουμε  μαζί σ΄ ένα τραπέζι  και από κει και πέρα θα τα βρούμε και θα 
καταλήξουμε. Αυτή η  άποψη και η προσέγγιση δεν είναι σωστή. Διότι όπως θα δείτε 
στην πρόταση δεν μπαίνουμε στην πρόταση του Γ΄ ΚΠΣ, προβλέπουμε συνεργασίες 
με άλλους Δήμους άλλα προχωρώντας χωρίς να βάζουμε πιστώσεις και σε 
συγκεκριμένες δράσεις για κάθε μέτρο. Έτσι ολοκληρώνουμε ένα κομμάτι του 
σχεδιασμού που είναι τα άμεσα έργα στη ΣΑΝΑ, θα έχουμε την πρόταση του Τ.Π., 
έχουμε μόνο μία πρόταση αν προλάβουμε και τι θα βάλουμε στο Β΄ ΚΠΣ, κι έχουμε 
μία στρατηγική  ανάπτυξης που εκφράζεται στο επόμενο θέμα.  Μας μένει το ΕΠΤΑ 
που  όταν  θα μας στείλουν θα το συζητήσουμε και τότε θα κάνουμε κι έναν 
απολογισμό ανάμεσα στις προτεραιότητες κάθε Τ.Σ. που τις έχουμε κι είναι έγγραφες 
για το τι μπήκε σε κάθε πρόγραμμα. 

Αυτά τα πράγματα τα βλέπουμε ολοκληρωμένα αλλά η πίεση του χρόνου δεν 
μας επέτρεπε. Όταν μας το έβαλαν επιτακτικά το θέμα ο Νομάρχης  και η περιφέρεια 
σε 10 μέρες να έχουν εισήγηση αντιλαμβάνεστε ότι δεν μπορούσαμε ούτε μέχρι την 
επόμενη Δευτέρα να πάμε. 

Πρόεδρος :Υπάρχει μία πρόταση των κ.κ. Σκουμπόπουλου, Κουκουρδή και 
Αγαθαγγελίδη για αναβολή του θέματος. 

Δήμαρχος : Να κάνω και μία ιεράρχηση αν θέλετε. Σ΄ ότι αφορά το Ν.Π. είναι 
όπως είναι ενιαία η πρόταση. 

Σκουμπόπουλος : Δεν δέχεστε δηλ για  έργα στο Ξηρολίβαδο; 
Δήμαρχος : Βεβαίως, περιλαμβάνεται μέσα στην Κουμαριά. Εκεί δεν ανήκει; 
Σκουμπόπουλος : Εδώ λέει Μ. Σάντα. Δεν είναι ίδια κοινότητα με την 

Καστανιά . 
Δήμαρχος : Άλλο έργο στην Καστανιά δεν υπάρχει. Είναι μόνο στην Μ. 

Σάντα. Στην Κουμαριά η μελέτη είναι εννιαία. Σ΄ ότι αφορά την ΣΑΝΑ στο σκέλος  
της Εκπαίδευσης σαφώς το σχολ. συγκρότημα, στο σκέλος του ΠΕΠ που δεν είναι 



Β΄ΚΠΣ σαφώς  το έργο των 2 κεντρικών δρόμων, είναι άλλο μέτρο αυτό. Σ΄ ότι 
αφορά τα άλλα δύο της οδοποιϊας και των γεφυρών πρώτα είναι η δυτική παράκαμψη 
και 2ο η γέφυρα του Προμηθέα. 

Πρόεδρος : Υπάρχει η πρόταση της αναβολής όπως προανέφερα και όπως 
ακούστηκαν από τους ίδιους συμβούλους. 

Ποιοι συμφωνούν με την αναβολή; 
Υπέρ της πρότασης αυτής ψήσισαν  10 σύμβουλοι 
Χ. Σκουμπόπουλος, Χ. Γεωργιάδης, Β. Γιαννουλάκης, Λ. Τσαβδαρίδης, Ε. 

Σοφιανίδης, Ε. Λευκοπούλου, Ι. Ακριβόπουλος, Μ. Τσαμήτρου - Καραχατζή, Ε. 
Κουκουρδής, Π. Αγαθαγγελίδης. 

Πρόεδρος : Ποιοί  συμφωνούν να πάρουμε απόφαση τώρα;  
Υπέρ της πρότασης αυτής ψήφισαν 20 σύμβουλοι. 
Μ. Ποτουρίδης, Ι. Κουρουζίδης, Δ. Ταχματζίδης, Μ. Γαβρίδης, Κ. 

Πουλασουχίδης, Κ. Ασλάνογλου, Α. Δελαβερίδης, Δ. Πέτκος, Κ. Κόλβατζης, Ε. 
Λελεκάκης, Κ. Γκαβαϊσές , Κ. Βαφείδης, Γ. Ουρσουζίδης, Σ. Γεωργιάδης, Ι. 
Τριανταφυλλίδης,  Π. Πιτούλιας, Α. Κεσίδης, Μ. Σουμελίδης, Α. Ταραλάς,  Γ. 
Μανακούλης. 

Πρόεδρος : Κατά Πλειοψηφία προχωρούμε σε απόφαση. Ο κ. Αγαθαγγελίδης 
έκανε μία συγκεκριμένη πρόταση εφόσον προχωρήσουμε σε λήψη απόφασης όπως 
την ανέπτυξε παραπάνω. 

Δήμαρχος : Κε Αγαθαγγελίδη το πάρκινγκ μην το βάζετε είναι στο Γ΄ ΚΠΣ. 
Αγαθαγγελίδης : Εντάξει. 
Πρόεδρος :Άλλη πρόταση είναιτου κ. Γκαβαϊσέ, δεν ξέρω αν υφίσταται μετά 

τις διευκρινίσεις του Δημάρχου. 
Γκαβαϊσές : Δεν υφίσταται. 
Πρόεδρος : Επομένως υπάρχουν 2 προτάσεις. Η μία του κ. Αγαθαγγελίδη και 

η άλλη της εισήγησης. 
Επί της αντιπρότασης του κ. Αγαθαγγελίδη ποιοι ψηφίζουν; 
Υπέρ της πρότασης αυτής ψήφισαν 10 σύμβουλοι: 
Χ. Σκουμπόπουλος, Χ. Γεωργιάδης, Β. Γιαννουλάκης, Λ. Τσαβδαρίδης, Ε. 

Σοφιανίδης, Ε. Λευκοπούλου, Ι. Ακριβόπουλος, Μ. Τσαμήτρου - Καραχατζή, Ε. 
Κουκουρδής, Π. Αγαθαγγελίδης. 

Πρόεδρος : Ποιοι ψηφίζουν την εισήγηση; 
Υπέρ της πρότασης αυτής ψήφισαν 20 σύμβουλοι 
Μ. Ποτουρίδης, Ι. Κουρουζίδης, Δ. Ταχματζίδης, Μ. Γαβρίδης, Κ. 

Πουλασουχίδης, Κ. Ασλάνογλου, Α. Δελαβερίδης, Δ. Πέτκος, Κ. Κόλβατζης, Ε. 
Λελεκάκης, Κ. Γκαβαϊσές , Κ. Βαφείδης, Γ. Ουρσουζίδης, Ν. Χαμαλής, Σ. 
Γεωργιάδης, Ι. Τριανταφυλλίδης,  Π. Πιτούλιας, Α. Κεσίδης, Μ. Σουμελίδης, Α. 
Ταραλάς,  Γ. Μανακούλης. 

Το Δ.Σ. μετά διαλογική συζήτηση αφού έλαβε υπόψη: 
1. Την εισήγηση του αντιδημάρχου κ. Δημητρίου Ταχματζίδη. 
2. Τις προτάσεις των δημοτικών συμβούλων όπως αυτές αναπτύχθηκαν κατά τη 

συζήτηση του παρόντος θέματος. 
3. Ότι είναι ανάγκη το Δ.Σ. να προτείνει έργα προκειμένου αυτά να ενταχθούν στο 

Νομαρχιακό πρόγραμμα εκτελεστέων έργων. 
4. Το αποτέλεσμα της ψηφοφορίας. 
5. Τις διατάξεις του άρθρου 106 του ΠΔ 410/95 (ΔΚΚ). 



 
Αποφασίζει Κατά Πλειοψηφία 

 
Προτείνει τα παρακάτω έργα για ενταξή  τους στο Νομαρχιακό Πρόγραμμα 

εκτελεστέων έργων ως εξής: 
 

Τίτλος έργου Ποσό Φορέας 
Χρημ/σης 

Κατασκευή δικτύου άρδευσης Γεωργιανών 
Υπάρχει πλήρης μελέτη από την Δ/νση Τεχνικών 
Υπηρεσιών 

15.000.000 ΣΑΝΑ 1 

Αποπεράτωση Πολιτιστικού Κέντρου Ράχης 
Έχει συνταχθεί από τον Δήμο πλήρης μελέτη 

36.000.000 ΣΑΝΑ 1 

Ασφαλτόστρωση οδών περιοχής Κομνηνίου 
Έχει συνταχθεί από τον Δήμο πλήρης μελέτη 

16.000.000 ΣΑΝΑ 1 

Ολοκλήρωση κατασκευής Πολιτιστικού Κέντρου 
Τριποτάμου 
Έχει συνταχθεί από τον Δήμο πλήρης μελέτη 

32.000.000 ΣΑΝΑ 1 
 

Ασφαλτόστρωση οδών περιοχής Μ. Σάντας 
Έχει συνταχθεί από τον Δήμο πλήρης μελέτη 

23.000.000 ΣΑΝΑ 1 

Κρασπέδωση - ασφαλτόστρωση οδών Κουμαριάς 
Έχει συνταχθεί από τον Δήμο πλήρης μελέτη 

19.000.000 ΣΑΝΑ 1 
 

Κρασπέδωση - ασφαλτόστρωση οδών Ασωμάτων 
Συντάσσεται σχετική μελέτη 

15.000.000 ΣΑΝΑ 1 
 

Ολοκλήρωση Εξωτερικού δικτύου ύδρευσης Κάτω  
Βερμίου 
Υπάρχει πλήρης μελέτη από την Δ/νση Τεχνικών 
Υπηρεσιών 

40.000.000 ΣΑΝΑ 1 

Διαμόρφωση πλατείας εισόδου στο Κάτω Βέρμιο 
Συντάσσεται σχετική μελέτη 

40.000.000 ΣΑΝΑ 1 

ΣΥΝΟΛΟ  
ΧΡΗΜΑΤΟΔΟΤΗΣΗΣ ΑΠΟ ΣΑΝΑ 1 

236.000.000  

ΤΟΜΕΑΣ  ΟΔΟΠΟΙΪΑΣ 
Ασφαλτόστρωση, κατασκευή πεζοδρομίων 
φωτισμός κεντρικής οδού Γεωργιανών και Αγίας 
Βαρβάρας 
Δεν υπάρχει μελέτη 

 
130.000.000 

 
ΠΕΠ 

ΤΟΜΕΑΣ  ΕΚΠΑΙΔΕΥΣΗΣ 
Κατασκευή σχολικού συγκροτήματος περιοχής 
πλατείας Θ. Ζωγιοπούλου 
Η μελέτη μπορεί να συνταχθεί με την βοήθεια 
της Δ/νσης Τεχνικών Υπηρεσιών 

 
350.000.000 

 
ΠΕΠ - 2ο 
Κ.Π.Σ. 

ΤΟΜΕΑΣ  ΟΔΟΠΟΙΪΑΣ & ΓΕΦΥΡΩΝ 
Κατασκευή Δυτικής Παράκαμψης Βέροιας 
Υπάρχει μελέτη της οδοποιίας 
Συντάσσονται τα τεύχη δημοπράτησης για την 
γέφυρα 

 
600.000.000 

 
ΠΕΠ - 2ο 
Κ.Π.Σ. 

Κατασκευή γέφυρας στον Προμηθέα 
Συντάσσονται τα τεύχη δημοπράτησης για την 
γέφυρα 

430.000.000 ΠΕΠ - 2ο 
Κ.Π.Σ. 



 
 
Η απόφαση έλαβε αυξ. αριθμό   109  / 1999 

.............................................................................................………................................. 
 Αφού εξαντλήθηκαν τα θέματα της ημερήσιας διάταξης λύθηκε η συνεδρίαση 
συντάχθηκε το πρακτικό αυτό και υπογράφηκε ως εξής: 
 

O ΠΡΟΕΔΡΟΣ  ΤΑ  ΜΕΛΗ   
 Μ. Ποτουρίδης Χ. Σκουμπόπουλος 
 I.  Kουρουζίδης Χ. Γεωργιάδης 

 Δ.  Ταχματζίδης Β.  Γιαννουλάκης 
 Μ. Γαβρίδης Σ. Παναγιωτίδης 

ΚΩΝ/ΝΟΣ ΑΣΛΑΝΟΓΛΟΥ Κ.  Πουλασουχίδης Λ. Τσαβδαρίδης 
 Α. Δελαβερίδης Θ. Σιδηρόπουλος 
 Δ.  Πέτκος Ε.  Σοφιανίδης 

Ο ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ Κ. Κόλβατζης Ε. Λευκοπούλου 
 Ε. Λελεκάκης Ι.  Ακριβόπουλος 

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΤΑΡΑΛΑΣ Κ. Γκαβαϊσές Μ.  Τσαμήτρου-Καραχατζή 
 Κ. Βαφείδης Ε. Κουκουρδής 
 Γ. Ουρσουζίδης Γ.  Μανακούλης 
 Ν.  Χαμαλής Π.  Αγαθαγγελίδης 
 Σ. Γεωργιάδης Χ. Μουτσιόπουλος 
 Ι. Τριανταφυλλίδης   
 Π.  Πιτούλιας   
 Α.  Κεσίδης   
 Α. Σουμελίδης   

 
Ακριβές απόσπασμα 

Βέροια  3-2-1999 
      Ο  Δήμαρχος  
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